

22. marts 2021

Studienævn for
Religionsstudier**Dagsorden****17. marts 2021 kl. 10:00 - 12:00, Zoom**

- 1 Godkendelse af dagsorden
- 2 Godkendelse af referat (bilag)

3. Meddelelser

- 3a Nyt fra studieleder
- 3b Nyt fra studienævnssekretær
- 3c Nyt fra studiesekretær
- 3d Nyt fra faglig vejleder
- 3e Nyt fra fagråd (bilag)
- 3f Nyt fra RELIGIO
- 3g Nyt fra Institutrådet
- 3h Nyt fra Alumneforening

6. Sager til behandling: Undervisning

- 6a Undervisningsplan E 2021(bilag)
- 6b Regler for genbrug af empiri og litteratur fra tidligere kurser
- 6c Vægten af underviseres egne publikationer i petitem.

7. Sager til behandling: Studieordninger (bilag)

- 7a Status på studieordningsændringer

8. Sager til behandling: Kvalitetspolitik

- 8a Adgangskrav KA (ÅRSHJUL)
- 8b Studiestart (ÅRSHJUL)
- 8c Frafald (ÅRSHJUL) (Opfølgning handlingsplan)
- 8d Optag (ÅRSHJUL) (Opfølgning handlingsplan)

9. Andre sager til behandling

- 9a Trivsel blandt de studerende under Covid-19
- 10 Eventuelt

Referat

Mødedeltagere:

Tim Jensen (TJ), Johanne Louise Christiansen (JLC), Laura Feldt (LF), Emilie Papp Neumann (EPN), Johanne Kristine Eriksen (FV), Lise Ribergaard (LR), Simone Angelbo Hansen (SAH) og Pia Hansen (PH)

Referent: Tine Jambang (TNJ)

1 Godkendelse af dagsorden

Dagsorden blev godkendt efter tilføjelse af to punkter: 9b Vedr. krav om tysk ifm. adgangskrav og 9c Placering af møde om projektorienteret forløb

2 Godkendelse af referat

Laura Feldt (LF) havde en rettelse ift. workshop og tilvalg. Herefter blev referatet godkendt.

3. Meddelelser

3a Nyt fra studieleder

Kvote 2: Vi har modtaget oversigt over antal ansøgninger til Kvote 2, som studienævnet tog ad notam, idet man noterede sig et fald i antallet af 1. prioritetsansøgninger, men en fremgang totalt set.

Åbent Hus: Den 15. marts afholdt vi Åbent Hus for både BA og KA/Sidefag. Der var begrænset deltagelse. Tim Jensen (TJ) havde holdt to oplæg, hvor 2 og 4 deltog. 13 havde ønsket at høre om sidefag. 8 deltog i BA-oplæg og 5 besøgte standen. Vi plejer at have flere besøgende, heraf en stor del forældre. TJ takkede medarbejdere på fakultetet, faglig vejleder (FV) samt Rasmus og Simone (SAH), som havde hjulpet. Vi har sendt statistik til fakultetet.

Trivselshilsen til studerende: TJ havde i lighed med sidste år sendt en trivselsskrivelse til vores studerende. Der har i år ingen respons været, hvorimod de studerende reagerede på den sidste år.

Tutorer: TJ har ansat de to studerende, der søgte: Emilie (EPN) og Magdalene. TJ har ønsket et genopslag mhp. at kunne ansætte flere, gerne også mandlige tutorer. Se desuden pkt. 8b

Studieliv-Live!: TJ skal hjælpe Malthe ift. opdatering.

Undervisningsplan: Se pkt. 6a

Studieordninger: Se pkt. 7a

Uddannelsesrådsmøde: Fakultetet har afholdt Uddannelsesrådsmøde, og det overvejende tema var de studerendes trivsel. Her blev bl.a. udleveret tips til onlineundervisningen. SN aftalte, at studienævnssekretæren sender disse til underviserne.

Desuden var besparelser igen på dagsordenen. Der var forslag til bl.a. ud-fasning/stærk minimering af fag på under 10 ECTS (for derved bl.a. at reducere antal eksamener). Der var ønske om at dette kunne implementeres efteråret 2022, men ønsker fra studieledere om at skyde det til 2023 var blevet imødekommet. TJ bemærkede, at vi tidligere er blevet bedt om at have fag på 5 ECTS, så de studerende havde større chance for at bestå og SDU få STÅ'er. Vi havde desuden fået lov til at have flere 5 ECTS-fag end normalt, bl.a. fordi studiesekretariatet havde argumenteret at det lettede arbejdet. Desuden: Vores studerende har generelt ikke været glade for fagene på 10 og 15 ECTS.

3b Nyt fra studienævnsekretær

Intet

3c Nyt fra studiesekretær

Pia Hansen (PH) har indkaldt skemaønsker. Hun arbejder med eksamensplanen og midtvejsevalueringen er i gang.

3d Nyt fra faglig vejleder

FV vurderede, at Åbent Hus-arrangementerne var vellykkede situationen taget i betragtning. Desuden har der sammen med LF den 8. marts været afholdt workshop om Bachelorprojekt, og det var meget vellykket. LF var enig og mente, at workshoppen havde udfyldt sin funktion: bl.a. at minde om deadlines og inspirere de studerende til allerede nu at gøre sig tanker om, hvad de vil skrive om. ENP havde været meget glad for workshoppen ift. at få styr på vigtige datoer, info om mulige emner m.m.

TJ takkede FV og LF for deres indsats. Det aftaltes af udsende slides fra workshoppen.

3e Nyt fra fagråd

Der havde været afholdt fagrådsmøde med deltagelse af kun 3 studerende herunder Simone Angelbo Hansen (SAH). Alle kunne ønske at flere deltog i møderne. TJ bemærkede, at det er svært ikke kun p.t. men altid, og at de studerende i fagråd er sat på en uriaspost. TJ spurgte om der var afklaring ift. de kontroverser, der havde været ifm. valget. SAH fortalte, at der ikke efterfølgende var blevet talt om situationen. De studerende, der klagede over valget til SN, deltager ikke i møderne. Man overvejede muligheden af at kombinere VIP-mentormøde med Johanne Louise Christiansen (JLC) og fagrådsmøde.

3f Nyt fra RELIGIO

TJ havde været i kontakt med formand Niels Reeh (NR) og tidligere formand Mikael Aktor ift. at få status på situationen med Religionshistorisk Forening og tidsskriftet CHAOS. SN bevilgede sidste år kr. 2.500 til RELIGIO, og disse er ikke blevet brugt. SN har lovet at holde hånden under RELIGIO.

3g Nyt fra Institutrådet

På et spørgsmål fra TJ om, hvad det betød at dagsordenen havde et punkt om IHs fremtid, sagde LF, at hun gættede på, at det drejede sig om, hvilken retning instituttet skulle tage videnskabeligt ifm. nye forskningsprojekter.

3h Nyt fra Alumneforening

Intet

6. Sager til behandling: Undervisning

6a Undervisningsplan E 2021

Undervisningsplanen er nu færdig og rekvisitionen er imødekommet. TJ har via mail informeret alle undervisere udførligt om studieordningsændringerne, og hvad de skal være opmærksomme på for at kunne varetage deres undervisning.

Projektorienteret forløb: Det er vigtigt, at de tre undervisere, der er tilknyttet forløbet, koordinerer deres undervisning. Forløbet er reduceret med 12 timer, som er afgivet til obligatorisk CMS, men der er ingen reduktion sket i indhold. TJ har bedt NR være koordinator og primus motor, da de to andre undervisere er eksterne lektorer.

Religion i USA: Vigtigt, at underviserne koordinerer. JLC har tilbudt sig som koordinator ifm. forelæsningsforløb, især ift. vores studerende, så vi undgår overlap og sikrer progression samt hensynet til de studerende fra Amerikanske Studier, som er på bachelorniveau.

Vi må desværre sige farvel til DVIP Tina Langholm, som både studerende og TJ har været meget begejstrede for.

6b Regler for genbrug af empiri og litteratur fra tidligere kurser

I forlængelse af sager om selvplagiat ønskede TJ, at vi får nedskrevet nogle retningslinjer for, hvordan man må genbruge empiri. Det vil også kunne hjælpe FV. SN var enige heri, og det vil blive drøftet på næste møde.

6c Vægten af underviseres egne publikationer i petitum

I forlængelse af sager om selvplagiat er der ligeledes sået tvivl om, i hvor stort omfang undervisere må bruge deres egne publikationer. Studerende forsvarer sig med, at de føler sig tvunget til at 'tale underviser efter munden', og at det besværliggør deres analyser og teorier, når underviser i stort omfang bruger egne publikationer.

Det er vigtigt, at vi har forskningsbaseret undervisning, og især når underviser har området som sit forskningsområde giver det mening at inddrage egen forskning og egne publikationer.

TJ bad SN overveje dette til næste møde mhp. at udforme retningslinjer for petitum.

7. Sager til behandling: Studieordninger

7a Status på studieordningsændringer

PH orienterede om, at næsten alle fagbeskrivelser nu er godkendt, og studienævnsekretæren (TNJ) om, at der er sket opdatering af studieordninger ift. indførelse af obligatorisk CMS, Bachelorseminar og Specialeworkshop. Ad Religion i Danmark i dag og Religionssociologiske perspektiver: TJ takkede SN for deres bidrag til ændringerne, som havde været i høring hos underviserne. PH bad om, at der kun bliver tale om én eksamensform, da det er lettere at administrere. Det aftaltes, at TJ og PH kontakter NR mhp. afklaring af eksamensform, hvorefter det kan sendes til underviser, der varetager faget.

8. Sager til behandling: Kvalitetspolitik

8a Adgangskrav KA (ÅRSHJUL)

SN havde intet nyt at tilføje og ønsker fortsat krav om Bachelor i Religionsstudier bibeholdt.

8b Studiestart (ÅRSHJUL)

Studiestart afvikles i år den 1. – 3. september. Semesterstart er mandag den 6. september.

PH har oplyst om semesterstart til undervisere ift. de 13 undervisningsuger. Emilie og Magdalene er ansat som tutorer, men der skal ansættes flere. Der var enighed om, at det ville være optimalt, hvis det kunne blive mandlige tutorer. TJ har bedt FV om som vanligt at være med til studiestart.

TJ oplyste, at han grundet forventet deltagelse i konference i studiestartsdage ikke kunne deltage. TJ ønskede derfor at uddelegere ansvaret for den praktiske gennemførelse af studiestarten til tutorer samt en VIP. TJ tilføjede, at det var oplagt at benytte lejligheden til at tænke nyt ift. studiestart pga. hans fratræden ved årets udgang. LF deltager også i konferencen, hvis den afholdes. JLC tilbød at være til stede som repræsentant for SN og studieleder.

8c Frafald (ÅRSHJUL) (Opfølgning handlingsplan)

SN havde ikke yderligere, men vi gør fortsat hvad vi kan for at formindske frafald.

8d Optag (ÅRSHJUL) (Opfølgning handlingsplan)

Vi er orienteret om status på Kvote 2, og processen kører, som den skal.

9. Andre sager til behandling**9a Trivsel blandt de studerende under Covid-19**

SN havde en længere drøftelse af, hvad vi kan gøre for at fastholde og øge de studerendes trivsel i denne tid, især 2. semester. JLC nævnte, at det af midtvejsevalueringen fremgik, at de studerende synes godt om breakout rooms i undervisningen, trods Zoom-træthed.

TJ orienterede om, at Syddanske Studerende havde fået penge til et musikarrangement.

Der var enighed om, at de studerende ikke længere skal spørges om, hvad de har brug for, og at der skal være tale om et arrangement med konkret fagligt indhold, fx info om RELIGIO og Axis Mundi. Erfaringen har vist, at de studerende ikke deltager i sociale onlinearrangementer, når undervisning er slut.

Der var derfor enighed om, at et evt. fagligt arrangement skal ligge i forlængelse af undervisning. JLC tilbød, at det kunne ske i forlængelse af hendes undervisning i Islam. Hun indkalder til VIP-mentor-møde i april for 2. semester og måske kunne noget kobles på der. Det aftaltes, at TJ, JLC og JKE forsøger at komme med en plan til fagligt arrangement og inddrager relevante undervisere.

9b Vedr. krav om tysk ift. adgangskrav: JKE havde bemærket, at tysk står nævnt under adgangskrav til sidefag. TJ kendte ikke årsagen til, at det var nævnt, men vurderede, at det skyldtes det almindelig krav om at kunne læse faglitteratur på flere hovedsprog. TNJ vil undersøge, hvorfor det står der og finde ud af, hvordan vi får det fjernet.

9c Projektorienteret forløb

TJ meddelte, at der som sædvanlig orienteres om projektorienteret forløb. Det aftaltes at lægge orientering om forløbet enten efter SN-møde den 7. april eller den 19. maj. PH indkalder ønsker til gymnasiepraktik den 15. august. Det er derfor vigtigt, at de studerende kender til andre muligheder i god tid inden da.

10 Eventuelt
Intet

TJ afsluttede mødet med at orientere om, at han og PH skulle til møde med Censorformandskabet samme eftermiddag og lovede at fremføre undervisernes ønsker ift. feedback den anden vej m.m.

Tim Jensen
Studienævnnsformand

//

Tine Jambang
Studienævnnssekretær